

MINUTES OF PROCEEDINGS

Thursday, March 9, 1972

(1)

[Text]

The Standing Committee on Public Accounts met at 11:09 a.m. this day for purposes of organization.

Members present: Messrs. Bigg, Clermont, Crouse, Comtois, Deakon, Dupras, Forget, Hales, Leblanc (*Rimouski*), Harding, Lessard (*LaSalle*), Lefebvre, Mather, McCutcheon, McQuaid, Roy (*Laval*), Schumacher, and Whiting—(18)

Also present: Mr. Cullen, M.P.

The Committee Clerk attending and having called for nominations, Mr. Lefebvre moved, seconded by Mr. Mather, that Mr. Hales do take the Chair of this Committee as Chairman.

On motion of Mr. Deakon, seconded by Mr. Harding,
Resolved,—That nominations be closed.

Mr. Hales, having been declared elected as Chairman, thereupon took the Chair and thanked the Committee for again electing him as Chairman.

Mr. Crouse moved, seconded by Mr. Lessard (*LaSalle*) that Mr. Whiting be elected Vice Chairman of this Committee.

On motion of Mr. Roy (*Laval*), it was
Resolved,—That nominations be closed.

The Chairman therefore declared Mr. Whiting elected as Vice Chairman.

On motion of Mr. Deakon, it was

Resolved,—That the Committee print 1,000 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence and, as a supplementary issue, an Index prepared by the Library of Parliament.

On motion of Mr. Clermont, it was

Resolved,—That the Chairman, the Vice Chairman and five members appointed by the Chairman after the usual consultations, do compose the Subcommittee on Agenda and Procedure.

Later, after conferring with the party representatives present, the Chairman named the following as members of the Subcommittee on Agenda and Procedure: in addition to the Chairman and Vice Chairman, Messrs. Clermont, Dupras, Schumacher, Mather and Rodrigue.

On motion of Mr. Bigg, it was

Resolved,—That the Chairman be authorized to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present, always provided that the government and two opposition parties are represented.

Mr. Mather said that he proposed to move the following motion:

That, having in mind the situation involving the Auditor General and his reported shortage of staff and consequent inability to provide this Committee with the reports upon which we depend for the basis of our work—on time—I move that our Chairman be instructed to seek an immediate reference by the Government to this Committee of this whole issue so that our Committee can make its consideration and solution a matter of first priority.

PROCÈS-VERBAL

Le jeudi 9 mars 1972

(1)

[Traduction]

Le Comité permanent des comptes publics se réunit aujourd'hui à 11h09 du matin aux fins d'organisation.

Députés présents: MM. Bigg, Clermont, Crouse, Comtois, Deakon, Dupras, Forget, Hales, LeBlanc (*Rimouski*), Harding, Lessard (*LaSalle*), Lefebvre, Mather, McCutcheon, McQuaid, Roy (*Laval*), Schumacher et Whiting—(18).

Également présent: M. Cullen, député.

Le greffier du Comité préside l'assemblée et se dit prêt à recevoir les candidatures; M. Lefebvre propose, appuyé par M. Mather, que M. Hales soit élu président du Comité.

Sur proposition de M. Deakon, appuyé par M. Harding, il est
Décidé—que la période de mise en candidature soit close.

M. Hales, élu président, occupe le fauteuil et remercie le Comité de l'avoir élu.

M. Crouse, appuyé par M. Lessard (*LaSalle*), propose que M. Whiting soit élu vice-président du Comité.

Sur proposition de M. Roy (*Laval*), il est
Décidé—que la période de mise en candidature soit close.

Le président déclare M. Whiting élu vice-président.

Sur proposition de M. Deakon, il est
Décidé—que le Comité fasse imprimer 1,000 exemplaires des procès-verbaux et témoignages et, à titre de publication supplémentaire, un répertoire des travaux sessionnels préparé par la bibliothèque du Parlement.

Sur proposition de M. Clermont, il est
Décidé—que le président et cinq membres, nommés par le président après les consultations habituelles, forment le sous-comité du programme et de la procédure.

Plus tard, après avoir consulté les représentants des partis, le président nomme les députés suivants membres du sous-comité du programme et de la procédure: outre le président, le vice-président, MM. Clermont, Dupras, Schumacher, Mather et Rodrigue.

Sur proposition de M. Bigg, il est
Décidé—que le président soit autorisé à tenir des séances dans le but de recevoir des témoignages et à en ordonner l'impression quand il n'y a pas quorum pourvu que le gouvernement et deux partis de l'opposition soient représentés.

M. Mather déclare qu'il désire proposer la motion suivante:

Tout en tenant compte de la situation de l'auditeur général qui faute de personnel n'a pu remettre à temps, au Comité, les rapports dont nous avons besoin pour faire notre travail, je propose que l'on autorise le président à demander au gouvernement de déférer immédiatement au Comité toute cette question de façon à ce qu'on puisse accorder priorité à son étude et sa solution.